
A je to venku! Na Českých finančních
úřadech fungují skutečné svině: “Kolikrát
zaklekneš, takové budou odměny“ Jak jsou
takového svinstva Berňáky vůbec schopny?
- CZ24 News | 29. června 2020

ČESKO: Alena Schillerová do poslední chvíle systém „kolikrát zaklekneš, takové budou
odměny“ zapírala. Přitom je osobou, která spojuje starou i novou éru fungování finančních
úřadů, říká Jiří Kubík v podcastu Stopáž.

Reportáže o systematickém zaklekávání berňáku na podnikatele ve Valašském Meziříčí vzbudily
tento týden vlnu ohlasů mezi čtenáři i novináři. Kauzu bude řešit rozpočtový výbor, vložil se do ní i
nejvyšší státní zástupce Pavel Zeman.

„O existenci hodnocení úředníků podle ‚počtu čárek‘ se tušilo. Ministryně financí Alena Schillerová
ale tento systém do poslední chvíle zapírala s tím, že jde o pomluvy. Přitom byla od ledna
2016 náměstkyní ministra financí Babiše zodpovědnou za výběr daní, předtím působila na
Generálním finančním ředitelství. A tento systém byl zaveden na začátku roku 2016 tehdejším šéfem
Finanční správy Martinem Janečkem. Ten souběh je až zarážející,“ říká Jiří Kubík.

Ministryně se od reportáží distancuje a odkazuje na šéfku finančních úředníků. Tatjana Richterová,
která má být symbolem nového fungování, ale odmítla během přípravy reportáže osobně
komunikovat – odepisovala jen na písemné dotazy, a to velmi obecně. Finanční správa pak na
reportáže reaguje jen na svém webu.

„Moje vysvětlení, proč je paní Richterová ve vyjadřování svázaná? Jak tu její novou éru, tak éru jejího
předchůdce Janečka spojuje osoba dnešní ministryně financí Aleny Schillerové,“ dodává Kubík, který
na reportážích pracoval od loňského podzimu.

„Pro mě je na celé kauze hrozivý ten kontext. Valašské Meziříčí je relativně malé město, lidé se tu
znají navzájem, studovali spolu. Působí ve veřejné správě, na finančním úřadě, na státním
zastupitelství… spolupracují spolu. Státní zástupce Petr Bareš na mou otázku, zda tu náhodou
neplatí princip ruka ruku myje, odpověděl: A kde to tak není? Vždyť tak je to všude,“ říká.
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